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دوشنبه  12  مرداد   1394   |    17  شوال  1436  || روزنامه جوان  |   شماره  4591 بابك زنجاني، كرسنت و دكل گمشده 
وزير نفت در برنامه دو شب گذشته نگاه يك، روي آنتن رفت؛ تقريباً از 
هر دري سخن گفته شد و نظرات بيژن نامدار زنگنه »زيرنويس« همه 
ابهامات و مسائلي شد كه طي ماه هاي گذش��ته بر اهميت آنها افزوده 
شد؛ از ماجراي دكل جنجالي 87 ميليون دلاري تا »مثنوي 5/3 ميليارد 
دلار«. مطابق معمول، شاه بيت اظهارات »وزير سه دهه« موردي نبود 
جز بابك زنجاني؛ كسي كه به زعم وزير نفت 2/8 ميليارد دلار از حقوق 
ملت را »خورده و برده« است و در اين دولت اجازه داده نشده »افسانه 

بابك« تجديد شود. 
 وزير نفت معتقد است حرف آوردن از پرونده 5/3 ميليارد دلاري قصد 
و غرضي ندارد جز نزولي كردن »قبح بابك«؛ آنجا كه مي گويد: »برخي 
براي راه اندازي جنگ رواني اقدام به ساخت اسامي مختلفي همچون 
»م. خ« و »م. ر« مي كنند و دليلش اين است كه قبح عملياتي را كه در 

ارتباط با بابك زنجاني انجام شده، بشكنند.«
كساني كه ماجراهاي بابك زنجاني را دنبال مي كنند به خوبي آگاهند 
در جغرافياي سياس��ي و دوقطب��ي اصولگراي��ان- اصلاح طلبان، اين 
اصولگرايان بودند كه براي نخستين بار از پرونده بابك زنجاني خبر دادند 
و پس از آن، سكان بهره برداري سياسي از اين ماجرا را به دست دولت 
يازدهم سپردند. حال كه »افسار« اين پرونده در دست دولت يازدهم 
بوده و دولتمردان و رسانه هاي وابس��ته به كابينه »وا اسفا« گويان به 
پيش مي روند، خود مجال ديگري را مي طلبد كه چرا اينگونه است اما 
چه كسي در جلسات خصوصي با نماينده رسانه ها خواستار مانور بيشتر 

بر پرونده بابك مي شد؟
تخلف و دزدي و فساد بد است، در هر دولت و هر منصبي كه مي خواهد 
باش��د و اراده عمومي بر آن اس��ت كه با لكه هاي س��ياه برخورد شود. 
قصد طي مسير در بيراهه را نداريم اما بدون ترديد بزرگنمايي پرونده 
بابك زنجاني و سانس��ور بخش ه��اي بزرگي از حقيق��ت ماجرا مانند 
نقد كردن نيمي از بدهي هاي وي، خروجي جلسات خصوصي است كه 

سياسي كاري در آن موج مي زند. 
قبح فساد اقتصادي زنجاني با نگراني رسانه ها از تكرار »افسانه بابك« 
كم نمي شود زيرا هيچ يك از شهروندان ايران اسلامي و دستگاه هاي زير 
نظر حاكميت، آن را رها نمي كنند اما چه شد كه بابك زنجاني سرپوشي 
شد براي انحراف افكار عمومي از فساد كرسنت و »قبح زدايي« از آن. 
خبرهاي جديدي از كرسنت شنيده مي شود كه چندان نمي توان به آن 
اشاره كرد و قطعاً اگر قبحي بايد در ميان باشد، قبح كرسنت ارجح تر از 
قبح بابك است؛ پرونده اي كه حالا توپ آن در زمين لغوكنندگان قرارداد 
»شوت« مي ش��ود در حالي كه رئيس جمهور فعلي اشكالات زيادي بر 

آن وارد كرده است. 
از كرسنت حرفي نمي ش��ود حتي در دقايقي كه وزير نفت به موضوع 
دكل جنجالي 87 ميليون دلاري مي پردازد. مهندس زنگنه چنان با آب 
و تاب از اين فساد نفتي سخن مي گويد كه گويي »صيدي تازه« است و 
وزارت نفت طي دو سال گذشته به جد پيگير آن بوده است. وزير نفت 
مي گويد، پول به حساب نامعلومي واريز شده است در حالي كه به خوبي 
مي دانند اين پول در حسابي جز حساب رضا مصطفوي طباطبايي واريز 
نشده اس��ت؛ فردي كه يكي از س��رحلقه هاي اصلي كرسنت شناخته 
مي شود، به اين حد گنگ و مبهم اس��ت كه حتي اسناد موجود و سفر 

اخيرتان به چين شما را از نام بردن از ايشان بر حذر مي دارد؟
به گواه بسياري از همراهي كنندگان رستم قاسمي در سفر به چين، به 
محض ورود »قمار باز كرسنتي« به جلسه ميان هيئت ايراني و چيني، 
وزير وقت نفت خواستار اخراج طباطبايي از جلسه مي شود در حالي كه 
يكي از منصوبان شما همكار رسمي طباطبايي در پرونده دكل جنجالي 
است. قطعاً آقاي زنگنه به خوبي مي دانند كه يكي از مديران منصوب 
شده به حكم ايش��ان، نقش بي بديلي در »روان س��ازي« فعاليت هاي 
طباطبايي در نفت داشته و امروز در مقام »ش��كاربان«، شكار كرده و 

پرونده را طور ديگري پرزنت مي كند. 
دزدي، دزدي اس��ت، چه يك ري��ال چه 2/8 ميلي��ارد دلار؛ چطور 
است كه بابك زنجاني ترجيع بند اظهارات وزير مي شود و متخلفان 
كرس��نتي به »نامعلوم« تغيير واژه مي دهند؟ اين جريده، از س��ال 
پيش گزارش هاي فراواني را درباره پيگيري 87 ميليون دلار منتشر 
و از وزارت نفت و صندوق هاي بازنشستگي، بررسي و مطالبه حقوق 
از دس��ت رفته را مطالبه كرده اما گويا اين پرونده، از دستور كار اين 
وزارتخانه خارج ش��ده است و در پاس��خ عنوان مي شود كه مسائلي 
وجود دارد كه نمي توان در رسانه ها بازگو كرد. نكند به دليل اتصال 
دكل گمشده به فرزند عطاءالله مهاجراني و به ويژه كرسنت، تحويل 
رضا مصطفوي طباطبايي به ايران از سوي دولت فرانسه به فراموشي 
سپرده شود. نمي دانيم در س��فر فابيوس به ايران وي با اين خواسته 
مواجه شده است يا خير اما بهتر بود وزير نفت با مطرح كردن بابك 

زنجاني از قبح دكل 87 ميليون دلاري نمي كاست!
شايد حق با وزير نفت است؛ كرسنت و دكل گمشده قبح بابك زنجاني 

را كم مي كند...

آب فرو نرفت سيل شد! 
مديرعام�ل ش�ركت س�اخت آزادراه ته�ران- ش�مال گفت: در 
س�يل آخ�ر س�يلاب در مس�ير طبيع�ي خ�ود ج�اري ش�د 
و دلي�ل ج�اري ش�دن اي�ن س�يل ع�دم نفوذپذي�ري آب و 
خ�اك ب�ود ن�ه عملي�ات عمران�ي در ج�اده ته�ران – ش�مال. 
به گزارش »ج��وان« مهران اعتم��ادي افزود: مبلغ ص��ورت وضعيت 
پيمانكار چيني براي مدت پنج ماه 11 ميليون دلار بوده كه 8 ميليون 
دلار از صورت وضعيت پيمانكار چيني آزادراه تهران- شمال پرداخت 
شده اس��ت.  وي تأكيد كرد:  هيچ آب بندي در قطعه يك وجود ندارد 
كه باعث سيل چند روز گذشته ش��ود و كارگاه ها هم مانع جريان آب 
نبوده اند. اعتمادي گفت: در قطعه يك آزادراه تهران- شمال هيچ نوع 

سازه ديواري براي اينكه سد راه سيل باشد وجودندارد. 
وي با اش��اره به اينكه اين قطعه در موعد مقرر يعني پايان سال 95 به 
بهره برداري مي رسد، گفت: در حال حاضر شش پيمانكار در اين قطعه 
مشغول كار هستند و براي ادامه ساخت و ساز در اين قطعه به اعتباري 

نزديك به 1200 ميليارد تومان نياز داريم. 
---------------------------------------------------

بانك كشاورزي به استقبال اجلاس 
بين المللي آپراكا مي رود   

تاكنون ۳4 نماينده از ۱۵ كشور دنيا براي حضور در اجلاس آپراكا و 
همايش تعالي زنان به ميزباني بانك كشاورزي اعلام آمادگي كرده اند. 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي بانك كشاورزي،  شصت و 
شش��مين اجلاس كميته اجرايي اتحاديه بين المللي آپراكا و همايش 
تعالي زنان درحالي برگزار مي ش��ود كه بانك كشاورزي به عنوان تنها 
نماينده كش��ور جمهوري اس��لامي ايران در اين اتحاديه بين المللي، 
مهرماه امس��ال ميزبان نمايندگان 23 كش��ور حوزه آسيا و اقيانوسيه 

خواهد بود. 
بر اس��اس اين گزارش اين همايش به ميزباني بانك كشاورزي، 15 تا 
18 مهرماه سال 9۴ در مركز آموزشي رفاهي بانك كشاورزي در بابلسر 
برگزار خواهد شد. شايان ذكر است بانك كشاورزي تا كنون چهار بار 
ميزبان اين رويداد مهم بين المللي بوده است تا مسئوليت اجتماعي خود 
را در قبال تحقق اهدافي چون ريشه كني فقر، استقرار امنيت غذايي و 

توسعه پايدار جوامع محلي به اثبات رساند.

 حذف يارانه ۲ ميليون ثروتمند 
تا پايان مرداد

وزي�ر تع�اون، كار و رف�اه اجتماع�ي ب�ا اش�اره ب�ه ح�ذف 
ياران�ه اف�راد غيرنيازمن�د گف�ت: ت�ا پاي�ان م�اه ج�اري 
ميلي�ون نف�ر ثروتمن�د از درياف�ت ياران�ه حذف مي ش�وند.   2
به گزارش تسنيم، علي ربيعي وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي با اشاره 
به اينكه يارانه نقدي حق افراد نيازمند است، گفت: براساس ملاك ها 
و ش��اخص هايي كه براي حذف يارانه داريم، بازنشستگان و كارگران 
حذف نخواهند شد. وي ادامه داد: بازنشسته اي به وزارتخانه مراجعه و 
نسبت به حذف يارانه اش اعتراض كرد، پس از بررسي مشخص شد كه 
وي بازنشسته يكي از شركت هاي خودروسازي است كه در حال حاضر 
چندين ماشين و كارخانه صنعتي كوچك دارد. پاسخ اعتراضش را اعلام 

كرديم كه جزو نيازمندان نيست. 
 وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي بيان كرد: اين بازنشس��ته در جواب 
اعتراضش گفت مگر جرم كرده ام كه ماشين و كارخانه دارم. بنده پاسخ 
دادم ما مجرمان را از دريافت يارانه حذف نمي كنيم بلكه ثروتمندان 
را حذف مي كنيم. كار وزارت كار شناس��ايي افراد غيرمشمول است. 
ربيعي با اشاره به اينكه تا پايان ماه جاري شمار حذف شدگان يارانه به 
2 ميليون نفر بدون تنش مي رسد، گفت: اعتراض ها نسبت به دريافت 
يارانه نقدي بررسي ش��ده و آن دس��ته از افرادي كه به اشتباه حذف 
شده بودند و مشمول دريافت يارانه بودند مجدداً پرداخت يارانه شان 

برقرار شده است. 
به گزارش تسنيم، پيش از اين فيروزآبادي قائم مقام وزير تعاون از حذف 
يارانه يك ميليون ثروتمند خبر داده بود. ربيعي در ادامه با اشاره به اينكه 
ما با مشكلات اساسي در حوزه صادرات روبه رو هستيم، گفت: صادرات 
ما يكبار مصرف شده و اينها نشان دهنده اين است كه ما بايد در فرهنگ 
كار تغييراتي را ايجاد كنيم. ثروت اندوزي از راه آسان باعث فساد مي شود 

و رانت خواري و بانك خواري رشد پيدا مي كند.  
---------------------------------------------------
بورس مسكن به افزايش قيمت ها دامن مي زند

رئيس اتحاديه مش�اوران املاك ضمن انتقاد ش�ديد از اظهارات 
مديرعام�ل جديد ب�ورس مبني ب�ر راه ان�دازي بورس مس�كن 
گفت: اي�ن اقدام ن�ه تنه�ا در راس�تاي جلوگيري از س�وداگري 
نيس�ت بلكه ب�ه افزايش قيم�ت در بازار مس�كن دام�ن مي زند. 
حسام عقبايي در گفت وگو با تسنيم، اظهار كرد: روز گذشته مديرعامل 
جديد بورس و آقاي پورابراهيمي موضوع راه اندازي بورس مس��كن را 
براي جلوگيري از فروش يك ملك به چند نف��ر مطرح كردند كه اين 

دليل براي راه اندازي بورس مسكن قانع كننده  نيست. 
وي با بيان اينكه براس��اس قانون نظام صنفي تج��اري هيچ وظيفه اي 
براي بورس جهت راه اندازي بورس مس��كن و نظارت بر اين بخش در 
نظر گرفته نشده است، گفت: وظيفه نظارت و خريد و فروش مسكن در 
صلاحيت اتحاديه مشاوران املاك است و با وجود سامانه كد رهگيري 

امكان فروش يك ملك به چند نفر وجود ندارد. 
وي با بيان اينكه بيان نشده بود در راه اندازي بورس مسكن املاك بنياد 
مستضعفين، س��تاد اجراي فرمان امام و ش��هرداري ها به انبوه سازان 
فروخته مي شود، بيان كرد: اين اظهارات مخالف سياست هاي دولت و 

نظر دولت دررابطه با منع بانك ها از بنگاهداري است. 
رئيس اتحاديه مشاوران املاك با تأكيد بر اينكه راه اندازي بورس مسكن 
در شأن بورس نيست، بيان كرد: ورود بورس به اين حوزه غيرتخصصي 
و غير قانوني است. در حالي كه بيان ش��ده اين اقدام در راستاي ايجاد 
ش��فافيت و رقابت در بازار مس��كن ايجاد مي ش��ود كه اين مسئله به 

سوداگري دامن خواهد زد. 
---------------------------------------------------

گندم وارداتي را به دولت مي فروشند
وزي�ر جه�اد كش�اورزي ب�ا بي�ان تعرف�ه ۱۵ درص�دي ب�ر 
واردات گن�دم ب�راي جلوگي�ري از ف�روش گن�دم واردات�ي 
ب�ه دولت گف�ت: ش�وراي اقتص�اد بع�د از فص�ل خري�د، دوباره 
مي كن�د.  تصميم گي�ري  گن�دم  واردات  تعرف�ه  درب�اره 
به گزارش خانه ملت، محمود حجتي در باره افزايش قيمت روز افزون 
لبنيات، اظهار داش��ت: من اطلاعي ندارم چه كسي مجوز اين افزايش 
قيمت ها را داده، از مسئولان آن بپرسيد، بنده مسئول اين بخش نيستم. 
وي با بيان اينكه تعيين كننده قيمت نهايي مواد لبني سازمان حمايت 
است، گفت:اين سازمان آناليز و بررسي مي كند كه قيمت مواد اوليه و 
هزينه و ارزش افزوده اين محصولات چقدر است و با چه قيمتي بايد در 

بازار به فروش برسد. 
عضوكابينه يازدهم با اش��اره به اينكه س��ازمان حمايت ب��ر افزايش و 
قيمت محصولات لبن��ي نظارت مي كند، افزود: متأس��فانه با توجه به 
محدوديت هايي كه وجود دارد در مواد لبني تنها به شير مدارس يارانه 
اختصاص پيدا مي كن��د و در دولت به ديگر محص��ولات لبني منابعي 

اختصاص داده نشده است. 
حجتي با بيان دلايل افزايش 15 درص��دي تعرفه واردات گندم، ادامه 
داد:اين افزايش تعرفه براي ما به التفاوت است كه مصوبه آن هم كمي 

دير ابلاغ شده و بعد از فصل خريد ان شا ءالله رفع مي شود. 
وزير جهاد كش��اورزي قيمت گندم خارج��ي را در فصل خريد گندم 
كشاورزان داخلي پايين تر دانست و اظهار داشت: در فصل خريد گندم 
اين نگراني وج��ود دارد كه گندم وارداتي را به دولت بفروش��ند، براي 
جلوگيري از اين نگراني شوراي اقتصاد مصوبه اي داده است كه بعداز 
فصل برداش��ت و خريد دولتي ان شاءالله دوباره ش��وراي اقتصاد براي 

تعيين مقدار تعرفه تصميم مي گيرد. 
---------------------------------------------------
هزينه واردات رسمي ۲ برابر واردات قاچاقي

رئي�س س�تاد مرك�زي مب�ارزه ب�ا قاچ�اق كالا و ارز ضم�ن 
اعلام كاهش قاچ�اق دام در س�ال گذش�ته، گفت: در كش�ور ما 
قاچ�اق ب�راي قاچاقچ�ي ب�ه صرف�ه اس�ت و مي ت�وان گف�ت 
هزين�ه واردات رس�مي دو براب�ر واردات قاچاق�ي اس�ت. 
حبيب الله حقيقي  درگفت و گو با ايسنا، اظهار كرد: بخشي  از قاچاق دام 
كه در سال 1392 صورت مي گرفت در س��ال 1393 به مسير رسمي 
خود بازگشت و ميزان قاچاق در اين حوزه كاهش يافت كه يكي از دلايل  
آن صادرات دام با چارچوب مشخص و ضوابط اعلامي از سوي وزارت 

جهاد كشاورزي است. 
وي با بيان اينكه برآوردهاي كلي حاكي از آن است كه در سال گذشته 
ميزان قاچاق نس��بت به سال 1392 كاهش داش��ته و حتي در برخي 
حوزه ها توقف رشد قاچاق داشتيم، افزود: به عنوان مثال واردات رسمي 
در حوزه موبايل افزايش يافته و رشد قاچاق آن متوقف شده است. در 
حوزه سوخت نيز با اقداماتي كه انجام شده ميزان قاچاق كاهش يافته 
است. حقيقي در عين حال بيان كرد: قاچاق در كشور ما براي قاچاقچي 
به صرفه است، چون هزينه هاي مترتب بر واردات رسمي در كشور به 

گونه اي است كه انجام كار قاچاق را در كشور به صرفه مي كند. 
او افزود: براي يك وارد كننده رسمي، واردات موبايل به دليل هزينه هاي 
جانبي ديگري كه دارد به ازاي يك دلار 3 هزار توماني حدود 5 هزار تا 
6 هزار تومان بايد هزينه كند و اين در حالي اس��ت كه اين هزينه براي 
قاچاقچي 3 هزار و 500 تا ۴ هزار تومان تمام مي شود، بنابراين قاچاق 
به صرفه تر است و مي توان گفت هزينه واردات رسمي دو برابر واردات 
قاچاق است. رئيس ستاد مركزي مبارزه با قاچاق كالا و ارز در عين حال 
بيان كرد: بحثي در زمينه روان سازي و تسهيل در امر واردات كالا داريم 
كه مبتني بر اين اصل اس��ت كه واردات به گونه اي نباشد كه به توليد 
داخل صدمه بزند و از طرفي واردات رسمي بايد براي وارد كننده به صرفه 

باشد تا به دنبال راهي براي واردات غيررسمي نباشد.

وحيد حاجي پور

عسكري در پاسخ به »جوان«:  مميزان قادر به اعمال تخفيف نيستند، مراقب باشيد!

۴۵درصدمالياتايرانرا۱۵۰۰شركتميدهند

رئي�س كل س�ازمان ام�ور ماليات�ي كش�ور 
با بي�ان اينك�ه ميزان مالي�ات مؤدي�ان تنها 
در قال�ب م�اده 2۳8 قاب�ل تعدي�ل اس�ت، 
گف�ت: ب�ا مميزان�ي ك�ه مالي�ات بيش�تري 
تعيين مي كنن�د تا بع�د از مدتي ب�ه مؤديان 
تخفيف بدهند به ش�دت برخ�ورد مي كنيم. 
 دكتر علي عسكري با بيان اين مطلب و در پاسخ 
به سؤال »جوان« مبني بر اينكه هم اكنون اكثر 
مؤديان به دنبال تخفيف از مأم��وران مالياتي به 
روش هاي نادرست هس��تند، افزود:من اطمينان 
دارم مأم��وران مالياتي اكثرش��ان انس��ان هاي 
پاكدستي هستند اما اگر مؤديان با موردي برخورد 

كردند گزارش بدهند تا رسيدگي شود. 
وي در پاسخ به سؤال ديگر »جوان« كه بالاخره 
چه زمان��ي صندوق هاي يكپارچه ب��راي تحقق 
عدالت مالياتي اجرا مي ش��ود، خاطر نشان كرد: 
به زودي لايحه اجراي طرح صندوق يكپارچه در 

دولت نهايي و به مجلس ارائه خواهد شد. 
وي ادام��ه داد:  با اج��راي طرح جام��ع مالياتي 
پرداخت ماليات به چرخه توليد تبديل مي شود 
و ديگر مميزان نمي توانند پرونده ها را به ش��كل 
سنتي بررسي كنند بلكه به شكل سيستماتيك به 

پرونده هاي موديان رسيدگي مي شود. 
بنابراين گزارش علي عسكري در پاسخ به سؤال 
ديگر »جوان« مبني بر اينكه برخي اصناف مانند 
توزيع كنندگان مصالح ساختماني به دليل ركود 
عميق در بخش مسكن حتي سود سال گذشته را 
كسب نكرده اند و از افزايش 18 درصدي ماليات 
شاكي هس��تند،  گفت: افرادي كه دفتر و مدارك 
اظهاري  لازم را داشته باش��ند مي توانند با خود 
و اثبات ادعايش��ان ماليات خود را پرداخت كنند 
اما سازمان امور مالياتي همه موديان را به اجراي 

قانون دعوت مي كند. 
 وي با بيان اينكه برخي به دنبال فضا سازي براي 
گريز از ماليات هستند، گفت: كساني كه معترض 
هستند بايد در مسير قانون قرار بگيرند به عنوان 
مثال هم اكنون س��نگ بري هاي بزرگ اعتصاب 
كرده اند و انتظار دارند بدون آنكه اظهارنامه اي پر 
كرده باشند براي آنها مفاصا حساب مالياتي صادر 
ش��ود در حالي كه از 6 هزار سنگ بري بزرگ در 
كشور 2هزار و 800 نفر آنها مؤدي مالياتي هستند 
كه 70 درصد اين مؤديان هم ماليات نمي دهند. 

   4۵ درصد ماليات ايران را ۱۵۰۰ ش�ركت 
مي دهند

رئيس كل س��ازمان امور مالياتي كشورگفت:55 
درصد ماليات هاي ايران را تهراني ها و ۴5 درصد 
ماليات ايران را 1500 شركت مي دهند و تعدادي 
از ش��ركت هاي واردات خ��ودرو مالي��ات واقعي 
نمي دهند. رئيس كل سازمان امور مالياتي كشور 
با اشاره به اينكه ماليات در نظام مالياتي به قيمت 
جاري اخذ مي شود، گفت: براي اخذ ماليات بايد 
توليد ناخالص داخلي به قيمت جاري محاس��به 
ش��ود، به عنوان مثال تورم پارسال 15 درصد بود 
كه با رش��د اقتصادي 3 درصد كف رشد مالياتي 
بايد 18 درصد باشد و اينكه گفته مي شود ماليات 

اضافه اخذ مي شود، فضاسازي است.
وي ب��ا بي��ان اينكه مش��اغل بند »ال��ف« مانند 
دارن��دگان كارت ه��اي بازرگاني،  بنك��داران و... 
گفته اند 19 درصد فروشش��ان رش��د داشته اما 
آنچه ابراز كردند 13 درصد كمتر از پارسال بوده 
اس��ت، گفت: همچنين مش��اغل بند »الف« نيز 
رشد فروش را 21 درصد عنوان كردند اما نسبت 
به سال گذشته ابرازي شان منفي 16 درصد نسبت 
به پارسال بوده است، در مشاغل بند »ج« نيز رشد 

فروش 18 درص��دي داش��تيم و در اظهارنامه ها 
1۴درصد بيشتر ابراز كردند كه همه اين مشاغل و 

رسيدگي ها تكليفشان مشخص مي شود. 
وي در مورد درآمدهاي مالياتي نيز بيان داشت: 
در تير ماه 8هزار و 500 ميلي��ارد تومان وصولي 
درآمد وجود داشته و اين درآمد معادل وصولي هر 
ماه در سال قبل بوده است. تفاوت آن با سال قبل 
اين بوده كه در ارزيابي اظهارنامه ها هزار شركت 
بزرگ ابرازي پارسال شان 11 هزار ميليارد بوده 
كه امسال 5 هزار و 200 ميليارد تومان ابراز شده 

كه نصف وضعيت سال گذشته است. 
وي ادامه داد: وقتي اين موضوع آناليز شد تعدادي 
از ش��ركت ها زيان ده بوده و برخي ني��ز زيان ده 
نبوده ام��ا ابرازي كمت��ري داش��ته اند به همين 
جهت ليست اين شركت ها اس��تخراج شد تا هر 
چه س��ريع تر اظهارنامه اصلاح��ي در وقت مقرر 
ارائه داده و پرداخت داشته باشند، اگر شركت ها 
درس��ت ماليات خود را اب��راز مي كردند معادل 
10 هزار ميليارد تومان باي��د وصولي در تير ماه 

مي داشتيم. 
  شرط ارائه اطلاعات مالياتي براي حذف 

يارانه پردرآمدها
رئيس سازمان امور مالياتي گفت: تا به حال فرايند 
حذف يارانه پردرآمد ها براس��اس اطلاعات ثبت 
ش��ده در پايگاه هدفمندي صورت گرفته است و 
در صورت خواس��ت حاكميت، اطلاعات موديان 
براي حذف ياران��ه پردرآمد ها براي اجراي قانون 

دراختيار نهاد حاكميتي قرار داده مي شود. 
  كف فرار مالياتي در سال ۱4هزار ميليارد 

تومان است
رئيس سازمان امور مالياتي در ادامه اين نشست 
با اشاره به اينكه براس��اس آمارها توليد ناخالص 

داخلي ايران هزار ميليارد تومان است، گفت: 20 
درصد از اين رقم يعني معادل 200 هزار ميليارد 
تومان زير چتر ماليات نيستند و اين به معناي فرار 
مالياتي نيست بلكه اين ميزان درآمد تحت كنترل 

ما براي دريافت ماليات نيستند. 
عس��كري با اش��اره به اينكه ح��دود 7 درصد از 
توليد ناخالص ملي شامل ماليات مي شود، گفت: 
پيش بيني قانون بودجه براي ماليات امسال 76 
هزار ميليارد تومان و پيش بيني س��ازمان تحقق 

70 هزار ميليارد تومان است. 
 به گفته وي براين اس��اس كف ف��رار مالياتي در 
كش��ور برابر با 1۴ هزار ميليارد تومان به صورت 

سالانه است. 
عسكري در اين باره عنوان كرد: اقتصاد ما ظرفيت 
گرفتن 15 درصد ماليات واقعي از توليد ناخالص 
را دارد كه در صورت تحقق اين امر بايد درآمد هاي 
مالياتي سالانه به 150 هزار ميليارد تومان برسد 
كه با درنظر گرفتن اين ش��اخص در آن صورت 
س��الانه كف فرار مالياتي 28 هزار ميليارد تومان 
مي شود كه البته در حال حاضر ابزارها براي تحقق 

دريافت اين ميزان ماليات محقق نيست. 
رئيس س��ازمان امور مالياتي با تأكيد بر اينكه در 
كشور هاي پيش��رفته فرار مالياتي 10 درصدي 
وج��ود دارد، گفت: ما در ح��ال حاضر 20 درصد 
فرار مالياتي داريم كه بايد 10 تا 15 درصد از آن 
كم شود و يكي از اهداف ما شناسايي و تشخيص 

همين فرار هاي مالياتي است. 
عس��كري همچنين از هماهنگي هاي س��ازمان 
امور مالياتي و ني��روي انتظامي ب��راي مقابله با 
فرار مالياتي خبر داد و اف��زود: از نيروي انتظامي 
خواس��ته ايم كه با اس��تفاده از ابزارهاي خود در 
شناس��ايي كس��اني كه فرار مالياتي مي كنند ما 
را كمك كنند. اي��ن همكاري بيش��تر در زمينه 

فاكتورسازي و صدور فاكتورهاي صوري است. 
به گفته وي، قرار است نيروي انتظامي در جرائم 
مربوط به فرار مالياتي، پولش��ويي و قاچاق كالا 
وارد عمل شود. عسكري همچنين درباره  ميزان 
معوقات و ممنوع الخروج��ان مالياتي اظهار كرد: 
تعداد ممنو ع الخروجان در سال جاري نسبت به 
سال قبل كاهش پيدا كرده و از سوي ديگر امسال 
رش��د خروج از ممنوع الخروجي نس��بت به سال 

گذشته سه برابر شده است. 
به گفته رئيس س��ازمان ام��ور مالياتي معوقات 
مالياتي 12 هزار و 100 ميليارد تومان اس��ت كه 

60 درصد آن جريمه است. 
وي همچني��ن در پاس��خ ب��ه س��ؤال خبرنگار 
آنلاين كه س��ؤال كرد چرا طلا فروشان تنها  خبر 
روزانه به ان��دازه يك گرم طلا مالي��ات بر ارزش 
اف��زوده مي پردازن��د در حالي كه ب��ه طور كامل 
ماليات بر ارزش افزوده را از خريداران مي گيرند، 
 گفت: اين سازمان درباره دريافت ماليات بر ارزش 
افزوده از مشاغل كاملًا س��ختگير است واگر آنها 
اعتصاب هم كنند، بايد مالي��ات بدهند و ارفاقي 
درباره آنها صورت نمي گيرد. وي تأكيد كرد: اگر 
اظهاري آنها كم باشد به اين معني نيست كه  خود 
سراغ آنها نرويم. در رسيدگي سراغشان مي رويم 

و از آنها مي گيريم.

مهران   ابراهيميان
   گزارش  يك

خودروه�اي چين�ي در بازار ب�ا افت اقب�ال مش�تريان مواجه 
ش�ده اند، البته هنوز ه�م اظهارنظر رس�مي يا ش�ايد قرص و 
محكمي از س�وي توليدكنن�دگان آنها در بازار پديدار نش�ده 
اس�ت، بلكه عمدت�اً ب�ا كاهش ش�ديد قيم�ت ت�لاش دارند 
مش�تريان را نس�بت به خريد محصولات خ�ود ترغيب كنند. 
به گزارش مهر، تا پيش از اين زمينه براي ورود خودروسازهاي اروپايي 
به بازار ايران و شراكت با خودروسازهاي ايراني فراهم نبود ولي اكنون 
كار به نحو ديگري رقم خورده اس��ت و بس��ياري از نمايشگاه داران 
اتومبيل بر اين باورن��د دوران طلايي ف��روش خودروهاي چيني در 
بازار ايران به پايان رسيده است. يكي از اين نمايشگاه داران مي گويد: 
قيمت برخي انواع مدل هاي شاسي بلند چيني در بازار هنوز هم با افت 
شديد مواجه نشده است، اگرچه آنها نسبت به گذشته افت داشته اند 
اما مدل هاي س��دان خودروهاي چيني، به ش��دت كاهش قيمت را 
تجربه كرده اند و همين امر، س��بب ش��ده تا اقبال عمومي نسبت به 
خودروهاي چيني در فاصله قيمتي ۴0 تا 50 ميليون تومان به شدت 

كاهش يابد. 
وي مي افزايد: بسياري از خريداران كه محدوده مالي تا 50 ميليون 
تومان را براي خري��د خودرو انتخ��اب كرده بودن��د و در عين حال 
مي خواستند تا از يك خودروي خارجي با ظاهري متفاوت برخوردار 
شوند، س��راغ خودروهاي چيني مي آمدند اما اكنون با زمزمه قطعي 
ش��دن ورود خودروس��ازان خارجي در صنعت خودرو و ش��راكت با 

توليدكنندگان، آنها هم دست نگه داشته اند. 
وي مي افزايد: خودروسازان برخي مدل هايي را كه مي خواهند توليد 
كنند، به صورت آزمايش��ي وارد بازار مي كنند تا ذائق��ه و اقبال بازار 
نسبت به آن را بسنجند، اما ورود آنها تاثيري بر خريد عام مردم نخواهد 
داشت. بررسي هاي ميداني حكايت از آن دارد كه فروش ويژه اي كه 
خود خودروسازان چيني در بازار ايران صورت دادند، بازار را به واكنش 
وا داشته است و اكنون قيمت نمايندگي برخي مدل خودروهاي چيني 
بالاتر از سطح بازار است و همين امر، ركود را بيشتر كرده است، چراكه 

مردم به همين گزاره هاي قيمتي توجه دارند. 
هم اكنون بر اس��اس طرح هاي فروش��ي كه برخي خودروس��ازان 
چيني اعلام كرده اند، تخفيف هاي يك تا 17 ميليون توماني براي 
برخي از انواع خودروها در نظر گرفته شده است، از سوي ديگر حتي 

براي فروش اقساطي نيز خودروس��ازان چيني قيمت قطعي اعلام 
كرده اند. بر اين اساس هر دستگاه ليفان 620 موتور 1800 معادل 
۴3 ميليون و 800 هزار توم��ان، خودروي x50 معادل 52 ميليون 
و 900 هزار توم��ان، خودروي s5 مع��ادل 7۴ ميليون و 800 هزار 
تومان، خودروي j5 معادل 58 ميلي��ون و ۴00 هزار تومان، ليفان 
x60 معادل 60 ميليون و 700 ه��زار تومان براي طرح ويژه فروش 

اعلام قيمت قطعي شده است.
 همچنين قيمت ام وي ام 3 س��يلندر 19 ميليون تومان، ام وي 
ام ۴ سيلندر 19ميليون و 800 هزار تومان، لوبو 1100 سي سي 
15 ميليون تومان، ام وي ام اتومات 21ميلي��ون تومان، ليفان 
520i معادل 30 ميليون و 500 هزار تومان، چري 29 ميليون 
 c30 تومان، ام وي ام 530 سدان ۴0 ميليون تومان، گريت وال
معادل ۴0 ميليون و 300 ه��زار تومان، گريت وال c30 اتومات 

۴5 ميليون تومان است. 
بررسي هاي ميداني نشانگر اين است كه قيمت جيلي امگراند اتومات 
در بازار 78 ميليون و 900 هزار توم��ان و در كارخانه 89 ميليون و 
300 هزار تومان، جيلي شاس��ي بلند در كارخان��ه 116 ميليون و 
هزار تومان و در بازار 102 ميليون تومان، سابرينا هاچ بك در   800
بازار 58 ميليون و 500 هزار تومان و در كارخانه 59 ميليون و 200 
هزار تومان، ام وي ام 530 در كارخانه ۴۴ ميليون و 500 هزار تومان 

و در بازار ۴3 ميليون و 200 هزار تومان است.

يك مرجع قضايي براي روشن شدن شبهات 
شرعي و قانوني مسابقات و جوايز اپراتورهاي 
موبايل، دستور توقف اين سرويس ها را صادر 
كرد. در پيگيري اين خبر تأييد شد كه همراه 
اول سرويس هاي جايزه   اي را فعلًا متوقف كرده 
است اما مسابقات ايرانسل تا چندي پيش و با 
قرعه كشي يك خودروي لوكس ادامه داشت. 
محمدرضا سوهانيان در گفت وگو با فارس اظهار 
داشت: از سوي نهادهاي نظارتي اخطاري قضايي 
براي توقف برگزاري مسابقات و ارائه جوايز براي 
همراه اول ارسال شده اس��ت. مديركل خدمات 

ارزش افزوده همراه اول گف��ت: علت صدور اين 
دستور، حل شبهات شرعي برگزاري مسابقات و 

اعطاي جوايز اعلام شده است. 
وي ادامه داد: دس��تور توقف ارائه جوايز در حالي 
صادر شده كه در سال هاي قبل، مجوزهاي لازم 
براي برگزاري اين مسابقات از مراجع قانوني اخذ 
شده بود و مركز رس��انه هاي ديجيتال نيز احكام 
شرعي اين مسابقات را طي استفتائاتي جويا شد 
كه درنهايت با در نظر گرفتن عدم ايراد قانوني و 
شرعي مجوز برگزاري مسابقات و اعطاي جايزه به 

اپراتورها داده شده بود. 

سوهانيان تصريح كرد: در نتيجه دستور قضايي 
براي توق��ف مس��ابقات و جوايز، ش��ركت هاي 
 )VAS( ارائه دهنده خدمات ارزش افزوده موبايلي
متحمل خسارت ش��ده اند زيرا برخي شركت ها 
سرويس ها و مس��ابقاتي را طراحي كردند كه به 
محض شروع نخستين اقدامات براي اطلاع رساني 
و تبليغ، دستور منع برگزاري مسابقات صادر شد 
و تعهدات اعطاي جوايزي براي شركت باقي مانده 
اس��ت كه بايد جوايز متعهد ش��ده را حتي بدون 

كسب درآمد از سرويس بپردازند. 
مديركل خدمات ارزش افزوده همراه اول يادآور 

ش��د:  130 ش��ركت ارائه دهنده خدمات ارزش 
افزوده موبايلي با اين اپراتور همكاري دارند. 

در حالي كه همراه اول دريافت دس��تور قضايي 
براي توقف برگزاري مس��ابقات و جوايز را تأييد 
مي كند، ايرانس��ل در ماه جاري جايزه خودروي 
لوكس مازراتي را براي سرويس هاي مشترك با 
ليگ برتر قرعه كشي كرد. اين شركت همچنين 
از ابتداي س��ال 9۴ تاكنون مسابقاتي با جوايزي 
به ارزش 100 ميليون تومان را برگزار كرده و در 
تازه ترين مس��ابقه اين ش��ركت نيز خودرويي به 

ارزش 50 ميليون تومان را جايزه مي دهد. 

پايان دوران طلايي چيني ها در بازار خودروي ايران

 تخفيف ها به 17 ميليون تومان رسيد

همراه اول جوايزش را مسدود كرد

   بازار

   ارتباطات


